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Ledningsgruppsmöte MIT 2003-12-22 

Närvarande: Lars Engwall (ordförande), Birger Rapp (föreståndare), Raquel 
Flodström, Claes Hultman, Niklas Johansson, Jan Löwstedt, Leif Melin, Anders G. 
Nilsson, Per Norling, Emil Numminen och Esbjörn Segelod, 

Mötets öppnande klockan 9.40

1. Godkännande av dagordning

- Godkändes med ett tillägg: Ansökan från Lunds universitet om 

medlemskap i MIT

2. Föregående protokoll

- Godkändes

3. Allmän information

- I en allmän utvärdering om forskarskolor i Sverige var tonen positiv. 

Framförallt berodde detta på två saker; deltagare i forskarskolor har 

tagit fler kurspoäng än doktorander som inte är med i forskarskolor, 

samt det positiva att känna grupptillhörighet. MIT omnämns särskilt 

för att ha haft en strategi att rekrytera även erfarna doktorander för 

att skapa förebilder för de nyantagna.

- Ledningsgruppen uppdrog åt Anders G. Nilsson och Per Norling att 

kontakta rektor för Karlstads universitet, Christina Ullenius, 

undersöka möjligheterna att inbjuda utbildningsminister Thomas 

Östros till universitetet i samband med MIT-seminariet den 4 maj. 

- Den första doktorsavhandlingen inom MIT är nu framlagd av Enrico 

Baraldi. Efter disputationen överräckte ordföranden ett diplom från 

forskarskolan MIT. 

- Ett blad eller en sida innehållandes information från MIT kommer 

att finnas med i varje licentiat- och doktorsavhandling som läggs 

fram inom MIT.
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4. Ansökan från Lunds universitet om medlemskap i MIT

- Lunds universitet beviljades medlemskap i MIT. Professor Sven 

Carlsson är kontaktperson för Lunds universitets medverkan i MIT 

samt representant i ledningsgruppen.

5. Årets kurser

- Totalt erbjuds doktorander sju stycken kurser inom forskarskolan 

under innevarande läsår. Alla kurser finns att hitta på Blackboard.

- Kurserna är inte obligatoriska, men det rekommenderas starkt att 

läsa samtliga kurser.

Förslag till ny kurs om Organisation och IT med Jan Lindvall från 

Uppsala universitet förelåg. Ledningsgruppen ansåg ställde sig positiv 

till att kursen utvecklas. Anders G. Nilsson förklarade sig villig att 

samverka för kursens utveckling och föreslog att även Sven Carlsson 

involveras. Gruppen uppdrog åt ordföranden att förmedla detta till Jan 

Lindvall.

6. MIT webb och blackboard

- Kursutvärderingar kommer inom kort att finnas till alla kurser på 

Blackboard. Det finns även en lathund till hur Blackboard ska 

användas. Det påpekades att användarvänligheten bör förbättras 

vilket Raquel Flodström kommer att se över.

- Ansvaret för uppdatering av Blackboard ligger delvis hos Raquel 

Flodström men även hos kursansvariga. Det är den kursansvarige 

som är ansvarig för att kursmaterial finns tillgängligt och är 

uppdaterat på Blackboard.

- Blackboard kommer att användas fortsättningsvis. Ledningsgruppen 

är dock öppen för andra alternativ om något skulle visa sig bättre. 

- Storleken på texten på den officiella hemsidan bör öka.

- Det är allas ansvar att meddela vad som bör uppdateras på den 

officiella hemsidan. 

- Abstract från avhandlingar ska skickas till Raquel Flodström för 

vidare distribution till Blackboard. 
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7. Kursutvärderingar

- Alla kurser ska ha en utvärdering tillgänglig på Blackboard.

- Doktorandrepresentanterna får i uppdrag att vid nästa 

ledningsgruppsmöte presentera det datorbaserade 

utvärderingsverktyget, Evald.

8. Internationalisering

- Baserat på kommentarer från den utvärdering som genomfördes 

specifikt för MIT, har Birger Rapp tagit kontakt med Erik 

Brynjolfsson om medverkan på mötet i Karlstad. 

- Det som delvis är problematisk med internationalisering är 

finansieringen. Esbjörn Segelod påpekade att ett alternativ är att 

söka pengar för ändamålet.

- Utbyte med andra universitet är positivt, men det är svårt med tanke 

på lämplig tidpunkt för doktoranderna.

- Jan Löwstedt har positiva erfarenheter från Fenix med regelbunden 

kontakt av utländska personer. Det bygger på att det finns en central 

person inom ämnet som regelbundet besöker MIT under en längre 

tid, lämpligtvis en gång per termin. Gordon Davis är ett alternativ 

för MIT med tanke på hans tidigare positiva kontakter med 

forskarskolan (Visby 2003) samt hans stora kontaktnät. 

- Gruppen fann vidare att Wanda Orlikowski skulle vara en intressant 

internationell kontakt. Hennes besök skulle kunna samordnas med 

den nya kursen Organisation och IT som utvecklas av Jan Lindvall. 

Anders G. Nilsson menade dessutom att det skulle vara bra med en 

kvinnlig förebild.

- Det uppdrogs åt Jan Lindvall och Sven Carlsson att kontakta Wanda 

Orlikowski för involvering i kursen Organisation och IT.

- Birger Rapp kommer att kontakta Gordon Davis för ett mer 

långsiktigt samarbete med MIT.
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- Det påpekades också om vikten av individuella doktorandutbyten. 

Oklart om doktorander kan ta del av exempelvis Uppsala 

universitets kontaktnät för utlandsvistelser.

- Möjligheten att alla i MIT åker på en gemensam konferens är också 

bra för utvecklingen av internationaliseringen. Detta kan ske redan 

vid ECIS 2004 i Turku, Finland. Information Systems Development 

(ISD 2005) som Anders G. Nilsson är knuten till kommer att 

erbjuda ett specifikt track för MIT. Möjlighet att även en konferens 

inom företagsekonomi i Århus får ett MIT track.

9. Miljöansvar

- Miljöansvar delegeras till det lärosäte där doktoranden är inskriven. 

Ledningsansvarig på respektive lärosäte är således ansvarig för 

doktorandens arbetsmiljö. Specifika MIT-frågor ansvarar 

ledningsgruppen inom MIT för. 

10. Handledning

- Frågan rörde framförallt hur samtliga handledare ska integreras i 

MIT. Det bör poängteras på samtliga lärosäten om vikten av att alla 

handledare är närvarande vid MIT-aktiviteter, framförallt seminarier 

som rör den aktuella doktoranden i fråga. 

11. MIT02 o MIT03 seminarium den 12 – 13 februari 2004 i Linköping

- Seminariet startar vid lunch den 12 februari i Linköping och pågår 

till lunch dagen därpå.

12. MIT01 o MIT02 o MIT03 seminarium den 3 – 4 maj 2004 i Karlstad

- Doktoranderna bör anlända till Karlstad den 2 maj eftersom 

seminariet startar tidigt den 3 maj. MIT-seminariet pågår till den 4 

maj, men det finns möjlighet att även närvara på KK-stiftelsens 
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möte den 5 maj. Då kommer en paneldebatt att äga rum om 

kvalitetsaspekter i avhandlingar. Arne Sölvefors, Colette Roland och 

Börje Langefors kommer att närvara.

- För MIT 01 ska de som försvarat sina licentiatavhandlingar fokusera 

på att presentera planer för den vidare forskningen. De som inte 

avser lägga fram licentiatavhandlingar ska presentera 

mellanlägesrapport.

13. Avstämningsrutiner för doktorandernas prestationer, MIT01

- Utvärderingen baseras på muntlig föredragning från alla 

professorerna i ledningsgruppen. Dessutom finns ett skrivet 

underlag om varje doktorand från respektive handledare som 

underlag. Några absoluta regler för bedömningen finns inte. Det 

avgörande är frågan om en viss doktorand kommer att hinna med en 

doktorsavhandling inom tillgänglig studietid. 

14. Doktorandrepresentanternas synpunkter

- Niklas Johansson föreslog fler aktiviteter för MIT 01. Första två 

åren är väldigt intensiva med många kurser och aktiv 

seminarieverksamhet. Detta försvinner helt den femte terminen. 

Orsaken är bland annat vikten av förankring på respektive lärosäte, 

vilket till viss del växer fram under lokala seminarier. I framtiden 

kommer den femte terminen inte att vara helt utan MIT prägel. Ett 

seminarium för att behandla licentiatavhandlingsmanuskript inom 

MIT är en tänkbar lösning. För MIT 01 del kommer Karlstadsmötet 

att fungera som avstamp för kommande aktiviteter.

- Niklas Johansson föreslog också att doktoranderna själva arrangerar 

träffar för att inte den viktiga kontakten i gruppen förloras. Ett 

förslag är en träff i Västerås med både praktisk och akademisk 

prägel. Förslag på aktiviteter mottages med intresse av 
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ledningsgruppen. Finansiering från MIT för dessa aktiviteter är till 

viss del möjlig.

- En ökad aktivitet från ledningsgruppen om tips på lämpliga 

konferenser och tidskrifter är önskvärd. Tipsen, erfarenheter och råd 

kan exempelvis presenteras på Blackboard.

- Emil Numminen från MIT 03 påpekade vikten av att information 

kommer ut så snabbt som möjligt. Framförallt för att egen planering 

av arbetet i allmänhet och resor kan ske på ett så bra och billigt sätt 

som möjligt.

- Beroende på doktorandernas olika bakgrund och specifika 

kunskapsnivå bör det beaktas av samtliga kursansvariga vid 

planering av kurser. Det kan således finnas behov av extra inläsning 

av grundläggande litteratur hos vissa doktorander.

15. Nästa ledningsgruppsmöte

- I Karlstad den 2 maj klockan 19.00 på hotellet (där ledningsgruppen 

ska bo).

16. Internationella utvärderingen av MIT ht 2004

- Kommer att äga rum samtidigt som MIT-seminariet i oktober 2004.

17. Forskarskolans framtid

- Målet är att 25 doktorander har lagt fram sin doktorsavhandling före 

år 2007. Birger Rapp anser att det är olyckligt med en paus av 

intagning av nya doktorander. Inom kort kommer Birger Rapp att 

skicka ut en formell förfrågan till ledningsgruppens professorer om 

höstens antagning av tio stycken nya doktorander, alla associerade. 

Förfrågan gäller en associerad doktorand per lärosäte, men kan öka 

om något lärosäte tackar nej till möjligheten att få en associerad 

doktorand.
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- Totalt sett är synen på forskarskolor positiv (Thomas Östros, 

utbildningsdepartementet osv.), vilket innebär möjlighet till fortsatt 

finansiering.

- Jan Löwstedt påpekade att MIT, både forskarskolan och 

kombinationen av tre ämnesområden, måste stärkas för 

forskarskolans överlevnad. En lösning är att gemensamt skriva en 

bok och gemensamma artiklar för att stärka identiteten. På förslag 

från Esbjörn Segelod kan en lämplig lösning vara att skriva cirka tio 

sidor om varje avhandling och sedan trycka detta i en gemensam 

volym för spridning till både akademi och praktik.

- Jan Löwstedt anser det vara nödvändigt att se över den långsiktiga 

strategin för forskarskolan MIT.

18. Övriga frågor

- Ett tack riktades till Gunilla Myreteg för tiden som doktorandrepresentant för 
MIT 01.

 
19. Sammanträdets avslutande 
Ordföranden tackade ledningsgruppen för ett gott samarbete under det 
gångna året och förklarade sammanträdet avslutat. 

 


